
PROTOKÓŁ Nr VII.2019

z VII sesji VIII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu
13 maja 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.07 – 19.13

W sesji uczestniczyło 13 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Przystajń – Radny Zbigniew Kmieć.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                                         - Ewa Kotarska
- dyr. GOPS                                                                                  - Aneta Maj-Desperak
- dyr. Gminnej Biblioteki Publicznej                                           - Renata Małyska-Pilśniak
- dyr. GOKSiR                                                                              - Małgorzata Izydorczyk 
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P r o p o n o w a n y  p o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Zapytania mieszkańców.  
8. Informacja komendanta PSP i komendanta OSP na temat stanu ochrony przeciwpożarowej na

terenie gminy Przystajń za rok 2018.
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2018.

10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji za rok 2018.
11. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za rok 2018.
12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Przystajń
od 1 września 2019 r.,
2)  zmiany  uchwały  nr  XXIV.176.2013  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  11  marca  2013  r.
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
ustalenia stawki tej opłaty (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2013 r., poz. 2663),
3) zmiany uchwały nr VII.55.2015 Rady Gminy Przystajń z dnia 1 czerwca 2015 r. w sprawie
określenia  ryczałtowej  stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku
letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe
(t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2015 r., poz. 3206),
4)  częściowego zwolnienia  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi właścicieli
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy,
5) zmiany  uchwały nr IV.35.2015 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie
określenia  rodzaju  dodatkowych  usług  świadczonych  przez  Gminę  Przystajń  w  zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów,  sposób  ich  świadczenia  oraz  wysokości  cen  za  te  usługi  (t.j.  Dz.  U.  Wojew.  Śl.
z 2015 r., poz. 1088),
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6) zmiany uchwały nr XXIX/14/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2009 r. w sprawie
nadania  nazwy  skwerom  i  placowi  zlokalizowanym  na  terenie  gminy  Przystajń  (Dz.  Urz.
woj. śląskiego z 2009 r., Nr 62, poz. 1393),
7) nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w miejscowości Przystajń,
8) określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Przystajń,
9) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oleskiego,
10) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego,
11) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2019 rok.

13. Pytania w sprawach bieżących.
14. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
15. Zamknięcie sesji.

A d 1
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Przystajń, Radny Zbigniew Kmieć. Powitał
wszystkich obecnych na sali. (14:07)

A d 2
Przewodniczący  Rady  Gminy stwierdził  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było
13 Radnych. Brak Radnego Jacka Pilarza i Radnego Remigiusza Wręczyckiego. (14:07)

A d 3
Przewodniczący przedstawił Radnym propozycję porządku obrad, który został ustalony bez zmian.
(14:07)

A d 4
Przewodniczący poinformował, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się
z nim zapoznać. Dlatego poprosił o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania.
(14:10)

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. (14:11)
Wyniki imienne:
ZA(13):
Marian  Drynda,  Zbigniew  Marczak,  Janusz  Leśniak,  Marcin  Tomziński,  Paweł  Piśniak,  Józef
Chrzęstek,  Aleksandra  Kierat,  Zbigniew  Kmieć,  Henryka  Kapuścik,  Robert  Bastrzyk,  Edward
Chamela, Marek Zabawa, Jadwiga Górnik
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(2):
Jacek Pilarz, Remigiusz Wręczycki
Protokół został przyjęty jednogłośnie (13 Radnych za).

A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące
załącznik do protokołu. (14:11)
Wójt dopowiedział, że od 8 maja 2019 r. w Urzędzie Gminy Przystajń trwa kompleksowa kontrola
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, która potrwa do 8 czerwca 2019 r. Umowa na
odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  jest  podpisana  na  rok  czasu  i  będzie
obowiązywała od 1 lipca 2019 r. do 30 czerwca 2020 r. 
Radny Marek Zabawa zapytał czy jest konieczne obciążanie mieszkańców tym, że trzeba zgłosić
gdzie będą złożone odpady wielkogabarytowe lub zużyte urządzenia elektryczne.
Wójt odpowiedział, że odpady wielkogabarytowe lub zużyty sprzęt elektryczny odbieramy sprzed
nieruchomości. To nie jest utrudnianie życia mieszkańcom. Prosimy tylko o dokonanie zgłoszenia
zamiaru wystawienia odpadów do 24 maja 2019 r., ponieważ jest to duże zadanie logistyczne dla
firmy i dla nas.
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A d 6
Przewodniczący  stwierdził,  że  w  okresie  międzysesyjnym  odbyły  się  komisje,  które  kolejno
przedstawią sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. (14:34)

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Infrastruktury przedstawił
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury Radny Marcin Tomziński.
(14:34)

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia przedstawił
Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Radny Edward Chamela. (14:37)

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej przedstawił  Przewodniczący  Komisji
Rewizyjnej Radny Janusz Leśniak. (14:43)

Brak  uwag  i  zapytań  do  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Rady  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym.

A d 7
Przewodniczący zapytał czy mieszkańcy obecni na sali, mają jakieś zapytania. (14:46)
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała o co chodzi w tym projekcie uchwały
dot.  częściowego  zwolnienia  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 
Przewodniczący  odpowiedział,  że  będzie  to  szczegółowo  omówione  podczas  rozpatrzenia
projektów uchwał. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy zapoznaliście się z raportem NIK
dyrektywą dot. wody, która będzie wymagała wymiany rur. 
Wójt odpowiedział, że nasza sieć wodociągowa nie składa się z rur stalowych. Wszystko jest z rur
PVC lub nowoczesnych PE. Mamy tylko niektóre przyłącza stalowe. Azbestu u nas nie ma wcale.
Przyłącza  wymieniamy na  ile  nam budżet  pozwala.  Jesteśmy gminą,  która  ma  najtańszą  wodę
w okolicy,  a  taryfę  mamy zatwierdzoną na okres  3 lat.  Jeśli  byłaby wola  samorządu odnośnie
podwyżki ceny wody to można to wykonać. 

A d 8
Komendant  PSP w Kłobucku Robert  Ladra przedstawił  informację  na  temat  stanu  ochrony
przeciwpożarowej na terenie powiatu za rok 2018.  (14:52) Do Krajowego Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego włączone są 22 jednostki OSP, z czego 3 z terenu Gminy Przystajń: OSP w Górkach-
Stanach,  OSP w Przystajni  i  OSP Wrzosy-Brzeziny.  W 2018 r.  było  1720 zdarzeń.  Na terenie
Gminy Przystajń było 27 pożarów, 58 miejscowych zagrożeń, 2 fałszywe alarmy. 
Przewodniczący zapytał jakim sprzętem trzeba dysponować, żeby móc brać udział w działaniach
poszukiwawczych. 
Komendant  PSP w Kłobucku Robert  Ladra odpowiedział,  że  w poszukiwaniu  osób w lesie
dominująca jest policja, straż tylko pomaga na poziomie podstawowym. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz powiedziała,  że  hydranty  powinny  przejść
przeglądy. Czy hydrant w Dąbrowie przeszedł taki przegląd. 
Komendant PSP w Kłobucku Robert Ladra odpowiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć na
to pytanie. Właściwe w tym temacie są gminy. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała o szerszenie.
Komendant  PSP  w  Kłobucku  Robert  Ladra odpowiedział,  że  kilkanaście  jednostek  jest
przygotowanych do zwalczania szerszeni i os. Jeśli wpłynie wiarygodne zgłoszenie, że szerszenie
zagrażają to nie odmawiają interwencji.
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz poprosiła  o  wymienienie  elementów
wyposażenia strażaków przy usuwaniu owadów.
Komendant PSP w Kłobucku Robert Ladra odpowiedział, że ubranie specjalne, drabina, worek
na kokon, środek do odstraszania owadów.
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Sołtys  Sołectwa  Wrzosy  Sławomir  Olczyk powiedział,  że  wprowadzono  nowelizację
rozporządzenia  i  dlatego  zapytał  czy  PSP  planuje  jakąś  pomoc  odnośnie  doposażenia  OSP
w ubrania bojowe.  
Komendant PSP w Kłobucku Robert Ladra odpowiedział, że te ubrania, które są będą mogły być
używane do 2024 r. Dotacja zaleca, a wręcz nakazuje zakup nowych 3 częściowych ubrań. 

Nastąpiła zmiana quorum (15:39). Ilość Radnych obecnych na sali obrad: 12. 
Sesję opuścił Radny Marcin Tomziński.

Komendant Gminny ZOSPRP w Przystajni Mariusz Koziński przedstawił informację na temat
stanu  ochrony  przeciwpożarowej  na  terenie  Gminy  Przystajń  za  rok  2018.  Na  terenie  Gminy
Przystajń  funkcjonuje  9  jednostek,  z  czego  3  są  włączone  do  KSRG.  Wszystkie  strażnice  są
murowane.  Stan  wyposażenia  to  10  samochodów  średnich,  1  samochód  lekki,  14  kompletów
aparatów  ochrony  dróg  oddechowych,  6  toreb  medycznych  z  noszami,  1  defibrylator,  10  pił
spalinowych, 3 piły do stali i betonu, 1 wentylator oddymiający, agregaty prądotwórcze posiadają
wszystkie  jednostki,  16  radiostacji  nasobnych,  11  radiostacji  na  wyposażeniu  samochodów,
2 zestawy oświetleniowe na samochodach, 4 przenośne,  1 zestaw do ratownictwa medycznego.
W 2018 r. było 87 zdarzeń. Co roku prowadzone są ćwiczenia Komendanta Gminnego. W 2018 r.
zakupiono  3  używane  samochody  do  OSP Antonów-Kuźnica  Nowa,  OSP w  Ługach-Radłach
i OSP w Wilczej Górze. W 2018 r. zakupiono 3 nowe torby medyczne wraz z wyposażeniem dla
jednostek włączonych do KSRG i 1 defibrylator dla OSP w Przystajni. Zakupiono środki ochrony
indywidualnej,  2  agregaty  i  1  pompę  szlamową.  W marcu  2019  r.  OSP w Przystajni  zakupiła
samochód Renault  Trafic.  W ubiegłym tygodniu OSP w Przystajni otrzymała łódź z przyczepą,
która  będzie  służyła  do  ratownictwa  wodnego.  Sprzęt  ten  jednostka  otrzymała  od  KPPSP
w Kłobucku za co dziękuje. Co roku organizowane są 2 konkury – plastyczny i wiedzy pożarniczej.
Nadleśnictwo  Herby  włącza  się  czynnie  w  te  konkursy.  W  czerwcu  2018  r.  jednostka
OSP  w  Ługach-Radłach  odchodziła  100-lecie  swojego  istnienie.  Komendant  podziękował
wszystkim za pomoc i współpracę. 
Radny  Edward  Chamela powiedział,  że  są  3  maszty  oświetleniowe  na  samochodach
pożarniczych, a nie 2.
Komendant Gminny ZOSPRP w Przystajni Mariusz Koziński przeprosił za to, że wkradł mu się
jakiś błąd. 
Wójt powiedział, że odebraliśmy w zeszłym tygodniu promesę na zakup nowego samochodu, który
trafi do jednostki OSP w Przystajni. 

A d 9
Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka Pomocy  Społecznej  i  ocenę  zasobów pomocy
społecznej  za  rok  2018 przedstawiła  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej
w Przystajni  Aneta  Maj-Desperak.  Sprawozdanie  wraz  z  oceną  zasobów pomocy  społecznej
stanowi załącznik do protokołu. (16:04)
Brak uwag i zapytań.

A d 10
Sprawozdanie z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  za  rok  2018
przedstawiła  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Przystajni
Małgorzata Izydorczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. (16:26)
Brak uwag i zapytań.

A d 11
Sprawozdanie z  działalności  Gminnej Biblioteki Publicznej  za rok 2018  przedstawiła  Dyrektor
Gminnej Biblioteki Publicznej w Przystajni Renata Małyska-Pilśniak. Sprawozdanie stanowi
załącznik do protokołu. (16:36)
Radny Janusz Leśniak  zapytał  czy w danej chwili  widać w katalogu internetowym, czy dana
książka jest dostępna. 
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Dyrektor  GBP w Przystajni  Renata Małyska-Pilśniak odpowiedziała,  że w tej  chwili  można
oglądać tylko katalog. Nie ma jeszcze tej opcji, która pozwalałaby sprawdzić czy dana książka jest
dostępna.  W  przyszłości  będą  chcieli  to  zrobić.  Biblioteka  w  Przystajni  zajęła  1  miejsce
w powiecie jeśli chodzi o aktywność biblioteki wg zbiorczego wskaźnika statystycznego co bardzo
nas cieszy. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz podziękowała  GBP  w  Przystajni  za  to
1 miejsce i pogratulowała. 

Ad. 12
Przystąpiono     do     rozpatrzenia     projektów     uchwał     w     sprawie  :   (17:18)

1. ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Przystajń od
1 września 2019 r. (17:18)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez
Gminę Przystajń od 1 września 2019 r. (17:24)
Wyniki imienne:
ZA(12):
Janusz  Leśniak,  Jadwiga  Górnik,  Paweł  Piśniak,  Marian  Drynda,  Marek  Zabawa,  Zbigniew
Marczak, Józef Chrzęstek, Edward Chamela, Robert Bastrzyk, Aleksandra Kierat, Zbigniew Kmieć,
Henryka Kapuścik
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.50.2019  w sprawie  ustalenia  planu  sieci
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Przystajń od 1 września 2019 r.
(17:24) jednogłośnie  (12  Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki  oraz
równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do liczenia głosów. 

2.  zmiany uchwały nr XXIV.176.2013 Rady Gminy Przystajń z dnia 11 marca 2013 r. w sprawie
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki
tej opłaty (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2013 r., poz. 2663) (17:25)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Podinspektor Łukasz Grajcar przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
Radna Henryka Kapuścik zapytała czy są na terenie gminy mieszkańcy, którzy oddawają odpady
w sposób nieselektywny.
Podinspektor Łukasz  Grajcar  odpowiedział,  że  jest  10  gospodarstw,  które  oddawają  odpady
w sposób nieselektywny.
Radny Marek Zabawa zapytał czy w tej stawce jest też pojemnik. 
Podinspektor Łukasz Grajcar odpowiedział, że tak. W tej stawce wszystko jest ujęte. 
Wójt powiedział, że nie może być takiej sytuacji, że będziemy musieli dopłacić do tego systemu.
Uchwałą chcemy podjąć stawki, które będą obowiązywały przez cały rok. 
Podinspektor Łukasz Grajcar dopowiedział, że ilość odpadów z roku na rok wzrasta. 
Radny Marek Zabawa zapytał o automaty przyjmujące PET. 
Podinspektor  Łukasz  Grajcar  odpowiedział,  że  rozeznawaliśmy  ten  temat,  ale  taki  automat
kosztuje od 20 000,00 zł do 100 000,00 zł. WFOŚiGW w Katowicach nie dofinansowywał jeszcze
takiego wniosku. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała o częściowe zwolnienia z opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują
mieszkańcy. 
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Przewodniczący odpowiedział, że dojdziemy do omawiania tego projektu uchwały.
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz stwierdziła,  że  jedni  sąsiedzi  mają  mniej
odpadów, drudzy więcej, a płacić wszyscy muszą tak samo. Dlaczego jest to zróżnicowanie opłat.
Podinspektor Łukasz Grajcar opowiedział, że przyjęliśmy jedną z 4 metod i ją utrzymujemy od
2013 r.
Wójt dopowiedział, że nie mieliśmy żadnych negatywnych sygnałów dot. tego systemu. 
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXIV.176.2013  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia
11  marca  2013  r.  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2013 r., poz. 2663) (17:47)
Wyniki imienne:
ZA(12):
Janusz  Leśniak,  Józef  Chrzęstek,  Jadwiga  Górnik,  Aleksandra  Kierat,  Paweł  Piśniak,  Zbigniew
Marczak, Henryka Kapuścik, Marek Zabawa, Edward Chamela, Zbigniew Kmieć, Marian Drynda,
Robert Bastrzyk
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.51.2019  w sprawie  zmiany  uchwały
nr XXIV.176.2013 Rady Gminy Przystajń z dnia 11 marca 2013 r. w sprawie wyboru metody
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty
(t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2013 r., poz. 2663) (17:47) jednogłośnie (12 Radnych za) w głosowaniu
jawnym przez podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego
urządzenia do liczenia głosów. 

3.  zmiany uchwały nr VII.55.2015 Rady Gminy Przystajń z dnia 1 czerwca 2015 r.  w sprawie
określenia  ryczałtowej  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od  domku
letniskowego lub  od innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe
(t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2015 r., poz. 3206) (17:47)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Podinspektor Łukasz Grajcar przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  VII.55.2015  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia
1 czerwca 2015 r. w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi  od  domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2015 r., poz. 3206) (17:50)
Wyniki imienne:
ZA(11):
Marek  Zabawa,  Janusz  Leśniak,  Zbigniew  Marczak,  Jadwiga  Górnik,  Józef  Chrzęstek,  Paweł
Piśniak, Henryka Kapuścik, Aleksandra Kierat, Marian Drynda, Zbigniew Kmieć, Robert Bastrzyk
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(1):
Edward Chamela
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki
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Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.52.2019  w sprawie  zmiany  uchwały
nr  VII.55.2015  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  1  czerwca  2015  r.  w  sprawie  określenia
ryczałtowej  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od  domku
letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-
wypoczynkowe  (t.j.  Dz.  U.  Wojew.  Śl.  z  2015  r.,  poz.  3206) (17:50) większością  głosów
(11 Radnych za, 1 Radny wstrzymał się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki
oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do liczenia głosów.

4.  częściowego  zwolnienia  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy (17:50)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Podinspektor Łukasz Grajcar przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie  w  sprawie  częściowego  zwolnienia  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy (17:55)
Wyniki imienne:
ZA(12):
Marek  Zabawa,  Janusz  Leśniak,  Jadwiga  Górnik,  Zbigniew Marczak,  Edward Chamela,  Paweł
Piśniak, Zbigniew Kmieć, Marian Drynda, Aleksandra Kierat, Robert Bastrzyk, Józef Chrzęstek,
Henryka Kapuścik
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.53.2019  w sprawie  częściowego zwolnienia
z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości,  na których
zamieszkują  mieszkańcy (17:55) jednogłośnie  (12  Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez
podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do
liczenia głosów. 

5.  zmiany  uchwały  nr  IV.35.2015  Rady Gminy  Przystajń  z  dnia  23  lutego  2015  r.  w  sprawie
określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Przystajń w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposób ich
świadczenia oraz wysokości cen za te usługi (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2015 r., poz. 1088) (17:55)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Podinspektor Łukasz Grajcar przedstawił projekt uchwały.
Wójt powiedział,  że jest to w ramach systemu i dlatego gmina uczestniczy w zamówieniu tych
pojemników.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie zmiany uchwały nr IV.35.2015 Rady Gminy Przystajń z  dnia 23 lutego
2015 r.  w sprawie określenia  rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Przystajń
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości i  zagospodarowania
tych odpadów, sposób ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi (t.j.  Dz. U. Wojew. Śl.
z 2015 r., poz. 1088) (17:58)
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Wyniki imienne:
ZA(12):
Marek Zabawa, Janusz Leśniak, Jadwiga Górnik, Zbigniew Kmieć, Zbigniew Marczak, Aleksandra
Kierat,  Paweł  Piśniak,  Józef  Chrzęstek,  Robert  Bastrzyk,  Marian  Drynda,  Henryka  Kapuścik,
Edward Chamela
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.54.2019  w sprawie  zmiany  uchwały
nr IV.35.2015 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie określenia rodzaju
dodatkowych usług świadczonych przez  Gminę  Przystajń  w zakresie  odbierania  odpadów
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  sposób  ich
świadczenia oraz wysokości cen za te usługi (t.j. Dz. U. Wojew. Śl. z 2015 r., poz. 1088) (17:58)
jednogłośnie  (12  Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz równoczesne
naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do liczenia głosów. 

6.  zmiany uchwały nr XXIX/14/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2009 r.  w sprawie
nadania  nazwy  skwerom i  placowi  zlokalizowanym  na  terenie  gminy  Przystajń  (Dz.Urz.  woj.
śląskiego z 2009 r., Nr 62, poz. 1393) (17:59)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Sekretarz powiedział, że tę uchwałę chcemy podjąć po to, żeby nadać temu placowi w Przystajni
nazwę Rynek im. Księdza Leonarda Stawickiego.  
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXIX/14/09  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia
23 lutego 2009 r. w sprawie nadania nazwy skwerom i placowi zlokalizowanym na terenie gminy
Przystajń (Dz.Urz. woj. śląskiego z 2009 r., Nr 62, poz. 1393) (18:03)
Wyniki imienne:
ZA(12):
Marek  Zabawa,  Janusz  Leśniak,  Paweł  Piśniak,  Józef  Chrzęstek,  Jadwiga  Górnik,  Zbigniew
Marczak,  Marian  Drynda,  Robert  Bastrzyk,  Henryka  Kapuścik,  Zbigniew  Kmieć,  Aleksandra
Kierat, Edward Chamela
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(3):
Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.55.2019  w sprawie  zmiany  uchwały
nr XXIX/14/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 23 lutego 2009 r.  w sprawie nadania nazwy
skwerom  i  placowi  zlokalizowanym  na  terenie  gminy  Przystajń  (Dz.Urz.  woj.  śląskiego
z 2009 r., Nr 62, poz. 1393)  (18:03) jednogłośnie  (12  Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez
podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do
liczenia głosów. 

7. nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w miejscowości Przystajń (18:04)

Nastąpiła zmiana quorum (18:04). Ilość Radnych obecnych na sali obrad: 11.
Sesję opuścił Radny Janusz Leśniak. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.
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Głosowanie w sprawie nadania nazwy placowi zlokalizowanemu w miejscowości Przystajń (18:06)
Wyniki imienne:
ZA(11):
Marek Zabawa, Zbigniew Marczak, Edward Chamela, Zbigniew Kmieć, Paweł Piśniak, Jadwiga
Górnik, Józef Chrzęstek, Aleksandra Kierat, Henryka Kapuścik, Robert Bastrzyk, Marian Drynda
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(4):
Janusz Leśniak, Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.56.2019  w sprawie  nadania nazwy placowi
zlokalizowanemu w miejscowości Przystajń (18:06) jednogłośnie (11 Radnych za) w głosowaniu
jawnym przez podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego
urządzenia do liczenia głosów. 

8. określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Przystajń (18:06)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy
Przystajń (18:11)
Wyniki imienne:
ZA(11):
Marek  Zabawa,  Robert  Bastrzyk,  Zbigniew Marczak,  Jadwiga  Górnik,  Józef  Chrzęstek,  Paweł
Piśniak, Edward Chamela, Zbigniew Kmieć, Aleksandra Kierat, Marian Drynda, Henryka Kapuścik
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(4):
Janusz Leśniak, Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.57.2019  w sprawie  określenia  zasad
i  trybu przeprowadzania konsultacji  z  mieszkańcami gminy Przystajń  (18:11) jednogłośnie
(11  Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki  oraz  równoczesne  naciśnięcie
przycisku na konsoli elektronicznego urządzenia do liczenia głosów. 

9. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oleskiego (18:12)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Radna Henryka Kapuścik zapytała o jaką pomoc prosił ten ośrodek w Sowczycach.
Skarbnik  odpowiedziała, że właśnie o taką na jaką został przygotowany projekt uchwały, czyli
2 000,00 zł.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oleskiego (18:13)
Wyniki imienne:
ZA(11):
Marek  Zabawa,  Zbigniew  Marczak,  Paweł  Piśniak,  Robert  Bastrzyk,  Jadwiga  Górnik,  Marian
Drynda,  Edward  Chamela,  Józef  Chrzęstek,  Aleksandra  Kierat,  Zbigniew  Kmieć,  Henryka
Kapuścik
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(4):
Janusz Leśniak, Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki
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Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.58.2019  w sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej dla Powiatu Oleskiego (18:13) jednogłośnie (11 Radnych za)  w głosowaniu jawnym
przez podniesienie ręki  oraz  równoczesne  naciśnięcie  przycisku  na  konsoli  elektronicznego
urządzenia do liczenia głosów. 

10. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego (18:14)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego (18:15)
Wyniki imienne:
ZA(11):
Zbigniew Marczak,  Marek Zabawa,  Paweł  Piśniak,  Robert  Bastrzyk,  Edward Chamela,  Marian
Drynda, Henryka Kapuścik, Aleksandra Kierat, Jadwiga Górnik, Zbigniew Kmieć, Józef Chrzęstek
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0):
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(4):
Janusz Leśniak, Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada  Gminy Przystajń podjęła Uchwałę  Nr VII.59.2019  w sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej  dla  Powiatu  Kłobuckiego  (18:15) jednogłośnie  (11  Radnych za)  w głosowaniu
jawnym przez podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na konsoli elektronicznego
urządzenia do liczenia głosów. 

11. zmian     w     budżecie     Gminy     Przystajń     na   2019   rok   (18:15)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Radny Edward Chamela  zapytał dlaczego to się tak zmieniło jeśli chodzi o tę drogę Przystajń
ul. Krótka i ul. Szkolna. 
Skarbnik odpowiedziała,  że  zmienia  się  to,  ponieważ  firma,  która  złożyła  najniższą  ofertę
zrezygnowała i wybieramy drugą firmę. 
Wójt dopowiedział,  że  w  przyszłym  tygodniu  przygotowujemy  się  do  podpisania  umowy
z wykonawcą drogi Przystajń ul. Krótka i ul. Szkolna. Cała inwestycja jest o 100 000,00 zł droższa.
Dalej jednak mieścimy się w kosztorysie inwestorskim. 
Radny  Marek  Zabawa uważa,  że  tutaj  kłania  się  brak  profesjonalizmu.  Jak  można  ogłaszać
przetarg jak się nie ma pewnego dofinansowania. 
Przewodniczący powiedział, że to jest dobra cena i dobra decyzja, że ogłosiliśmy ten przetarg. Nie
rozumie jaki Pan w tym widzi błąd. 
Wójt  dopowiedział,  że  żaden  przepis  prawa  nie  został  naruszony.  Odpowiednio  wczesne
rozstrzygnięcie przetargu było dobrą decyzją. Dzięki temu mieliśmy 3 oferty poniżej kosztorysu
inwestorskiego. 
Radna Henryka Kapuścik zapytała o autopoprawkę, dlaczego jest taka różnica w dochodach. 
Skarbnik odpowiedziała, że różnica wynika z zarządzenia Wójta Nr 48/2019 dot. akcyzy.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2019 rok (18:34)
Wyniki imienne:
ZA(9):
Robert Bastrzyk, Jadwiga Górnik, Józef Chrzęstek, Paweł Piśniak, Henryka Kapuścik, Zbigniew
Kmieć, Aleksandra Kierat, Zbigniew Marczak, Marian Drynda
PRZECIW(0):
WSTRZYMUJĘ SIĘ(2):
Marek Zabawa, Edward Chamela
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI(4):
Janusz Leśniak, Jacek Pilarz, Marcin Tomziński, Remigiusz Wręczycki

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr VII.60.2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy
Przystajń na 2019 rok (18:34) większością głosów (9 Radnych za, 2 Radnych wstrzymało się od
głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz równoczesne naciśnięcie przycisku na
konsoli elektronicznego urządzenia do liczenia głosów.
 
Ad 13
Pytania w sprawach bieżących  .   (18:35)
Radny Edward Chamela poruszył temat wniosku dot. inicjatywy sołeckiej. Przeczytał treść opinii
prawnej jaką otrzymał do odpowiedzi na złożone pismo.
Wójt odpowiedział, że on się nie będzie wypowiadał w tym temacie, nie będzie do tego wracał. 
Przewodniczący przeczytał konkluzje tej opinii prawnej, którą otrzymał Radny, a z niej wynikało,
że  mundury  wyjściowe  służą  do  wykonywania  innych  zadań  (np.  statutowych)  niż  zadania
z  zakresu  ochrony  przeciwpożarowej,  a  więc  ich  zakup,  używanie  i  przydział  poszczególnym
członkom są wewnętrzną kwestią stowarzyszenia i nie należą do zadań własnych gminy.
Sołtys Sołectwa Wrzosy Sławomir Olczyk  przeczytał wystąpienie pokontrolne Najwyższej Izby
Kontroli dot. tego tematu. 
Przewodniczący powiedział, żeby Sołtys złożył to wystąpienie do biura rady gminy, żeby Radca
Prawny mógł się wypowiedzieć w tym temacie. 
Wójt powiedział, że mundury wyjściowe są sprawą indywidualną każdej jednostki.
Sołtys  Sołectwa  Wrzosy  Sławomir Olczyk stwierdził,  że  zakup  mundurów  wyjściowych  jest
zadaniem własnym gminy. 
Radny Marek Zabawa zapytał skąd się wzięło 7 680 517,00 zł długu. 
Skarbnik odpowiedziała, że jest to zawarte w sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2018
rok. Jest to opisane na str. 6 tego sprawozdania. Ten dług jest zaciągnięty na zadania inwestycyjne. 
Radna Henryka Kapuścik zapytała kiedy zostanie naprawiona barierka na moście w Kuźnicy
Starej, ponieważ miesiąc temu została uszkodzona.
Wójt odpowiedział, że nie odpowie na to pytanie, ponieważ nie ma już pracownika. 
Radna Henryka Kapuścik zapytała o rozstrzygnięcie dot. drogi Kuźnica Stara-Mrówczak.
Wójt odpowiedział, że nie zostało to jeszcze rozstrzygnięte.   
Sołtys Sołectwa Wrzosy Sławomir Olczyk zapytał o solary i fotowoltaikę.
Wójt odpowiedział, że konkurs nie został jeszcze rozstrzygnięty.
Radny Marek Zabawa zapytał dlaczego Dąbrowa Dolna nie została jeszcze naprawiona. 
Wójt odpowiedział, że trzeba czekać.
Radny Zbigniew Marczak zapytał o naprawę dróg asfaltowych. 
Wójt poprosił Radnych o napisanie, które drogi wg nich trzeba zrobić. Dodał, że na paczer jest
jeszcze zbyt zimno.
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz zapytała  czy  droga  na  Dąbrowie  zostanie
zrobiona. Wszystkie znaki drogowe leżą albo na gruncie, albo są pochylone. 
Radny Marek Zabawa powiedział, że zgłaszał to już 2 tygodnie temu Panu Sokołowskiemu.     

Ad 14
Informacje, wolne wnioski i oświadczenia. (19:02)
Przewodniczący przeczytał  zaproszenie  na  spotkanie  dot.  aktualizacji  rozkładu  jazdy  PKS
Częstochowa na  terenie  Gminy  Przystajń  oraz  połączeń  z  Kłobuckiem i  Częstochową  w dniu
14 maja 2019 r. i 28 maja 2019 r. 
Wójt  odpowiedział, że gmina będzie na tym spotkaniu. Dziś również odbyło się takie spotkanie
w szkole dot. transportu. Linie z Przystajni do Olesna i z Przystajni do Częstochowy są liniami
dochodowymi.  Gmina  nie  musi  organizować  transportu  publicznego.  Nie  mamy  prawnych
możliwości  dopłacenia  PKS-owi  w  żaden  sposób.  Mamy  dokładny  przegląd  tego  transportu
drogowego. Gmina będzie organizowała transport tylko na terenie gminy.
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Przewodniczący przeczytał  prośbę  o  zakup  bramy  garażowej  do  Ochotniczej  Straży  Pożarnej
w  Kuźnicy  Starej.  Mamy  też  pismo  Prezesa  Sądu  Okręgowego  w  Częstochowie  dot.  wyboru
ławników - 1 ławnika do Sądu Rejonowego i 1 ławnika do Sądu Okręgowego. Przeczytał pisma
dot. podjęcia skutecznych działań wpływających na poprawę jakości powietrza w Polsce i opinię
RIO dot. sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok.  

Ad 15
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodniczący  dokonał  zamknięcia  VII  sesji
VIII kadencji Rady Gminy Przystajń. (19:13)

Protokolant:                                                             Przewodniczący Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                       
                                                                                             mgr Zbigniew Kmieć
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